垃圾變黃金 

Rock the rubbish

2010年6月，舉世矚目的世界杯足球賽在南非舉行，台灣以非常特殊的方式參加了這場龍爭虎鬥——寶特瓶球衣。負責贊助球衣的Nike看中了來自台灣的「綠色科技」，有9支球隊穿上百分之百由回收寶特瓶製成的球衣，使用了1300萬支寶特瓶，這些塑膠瓶排列起來的長度至少有3,000公里，比整個南非海岸線還要長。但是寶特瓶如何變成一件衣服呢？台灣紡織技術讓世界各大廠刮目相看。
During the 2010 World Cup Succor in South Africa, Taiwan participated in a unique way by providing the athletes jerseys made out of plastic bottles. Nike, the sponsor, employed Taiwan’s green technologies. A total of 9 teams put on jerseys made out of 13 million plastic bottles, which would stretch 3,000 plus miles, longer than the entire coast of South Africa. Taiwan’s textile technology dazzled the world with its ability to turn plastic bottles into fabric.
· 世堡紡織董事長羅忠祐SB
· Super Textile Corp Chairperson, Alex Lo

這項綠色科技，讓世堡紡織獲得了2011年綠色典範獎的肯定。符合綠色概念，不代表機能性將被犧牲，以世足賽的球衣為例，為了幫助球員將汗水排出球衣而蒸發，球衣兩面皆有通風區的設計，以增加透氣性。這些通風區是由多達200個雷射切割的小洞所構成，可以增加7%空氣流動，使球員上半身保持涼爽舒適，還能避免撕裂。
Rubbish rocks! This green technology earned Taiwan’s 3 manufactures the Green Classics Awards, the most important eco prize in Taiwan. Going green doesn’t have to compromise functionality. The jerseys provided to the world cup players are designed with ventilation patch, composed of more than 200 laser-cut holes, which increases airflow by 7%, keeps the body fresh, and avoids being ripped.
使用寶特瓶再生紗,比用一般石化紗更能夠減少50%的能源、60％的空氣污染、20％的水污染與90％的廢棄物。但是寶特瓶的來源是一大問題，世堡紡織借助慈濟環保志工專業的回收分類能力，才解決了這個難題。
The recycled polyester yarn used largely decreases energy consumption, waste, and air and water pollution than the usual petrochemical yarn. To secure sources of plastic bottles, manufacturers also work closely with local recyclers.
2010年，世堡紡織獲頒全球首張德國萊茵再生材質驗證證書，為台灣紡織業起了帶頭作用，也把這項綠色技術推向國際。
Super Textile Corporation pioneered the green action in Taiwan’s textile industry when it was awarded the 1st Global Recycle Material Certification, which then made its mark internationally.
· 羅忠祐SB
做為台灣最具指標性的行政中心，台北市政府在政策上給予環保精神最直接而且有力的支持—郝龍斌市長宣布從2012年8月起，負責維持台北市容的清潔隊員，從過去密不透風的制服，改穿由寶特瓶回收製成的環保衣。
Taipei City has long been supporting environmental policies with great zeal. City Mayor Hao Longbin announced that, starting August 2012, the city janitors would put on uniforms made out of recycled fabric.
· 台北市長郝龍斌SB+清潔隊員SB

· Taipei City Mayor Hao Longbin + City Janitor

同樣由回收寶特瓶抽紗紡織的環保布料所製作，不僅具有透氣孔、排汗的作用，還有夜間識別功能，台北市的清潔隊員也像世足賽的球員一樣，在自己的工作崗位上揮汗如雨，但已享受到綠色行動帶來的成果。
The eco-fabric is known for its ventilation and anti-perspiration functions. Janitors in Taipei, as well as players at the world cup succor, both enjoy the great products resulted from the green action while working hard. You can also make your plastic fantastic!

Every Day is a Green Day! Green Trade Project Office report.
